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Spørgsmål nr. 1410 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg:

”Vil ministeren i forlængelse af samrådet den 4. juni 2020 om 

genåbning af grænsen mod Tyskland redegøre for, hvorvidt det 

har været absolut nødvendigt at lukke Danmarks grænser og 

indføre indrejserestriktioner i 3 måneder, henset til at ministeren 

adskillige gange over for Folketinget har understreget, at han 

ikke ønsker at holde grænsen lukket mere end absolut nødven-

digt?

Svar:

Corona-pandemien er en historisk sundhedskrise uden fortilfælde, og vi har 

i Danmark – ligesom i andre lande – været nødt til at tage en række væsent-

lige tiltag i brug for at begrænse smitten. Et af de tiltag er indrejserestriktio-

nerne. Det er ikke bare noget, vi har måttet gribe til i Danmark, men noget 

som mange lande i verden og EU også har indført i forskelligt omfang. 

Når vi nu gradvist udfaser indrejserestriktionerne, har vi grundlæggende fo-

kus på at gå kontrolleret frem og ikke løbe for stor en risiko. Som bekendt 

har Statens Serum Institut sagt, at det alt andet lige må forventes, at en 

genåbning af grænserne vil betyde, at der rejser smittede personer ind i Dan-

mark, og dermed opstår risikoen for, at nye smittekæder startes. 

Den risiko tager regeringen meget alvorligt, og derfor arbejder regeringen 

også ud fra et forsigtighedsprincip, når det kommer til at lempe indrejsere-

striktionerne. Det var også det princip, regeringen arbejdede ud fra, da re-

striktionerne blev indført.

Det er Justitsministeriets vurdering, at regeringens tiltag er og har været pro-

portionale. I den forbindelse henvises der til Justitsministeriets notat af 15. 

marts 2020 om den EU-retlige vurdering af grænsekontrol og afvisning som 

led i indsatsen vedrørende COVID-191 samt Justitsministeriets besvarelse 

af spørgsmål nr. 320 (Alm. del) UUI, samling: 2019-20.
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